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Úvodník 
Vážení spoluobčané, 
počátkem nového kalendářního roku si většinou každý 
z nás vytvoří několik záměrů, které by chtěl během 
průběhu roku realizovat a tomu přizpůsobuje také chod 
své domácnosti. Podobně je tomu u organizací, firem i 
obcí a měst, kde je však situace o to těžší, že vedení těchto 
společností nemají odpovědnost pouze za sebe, ale 
rozhodují za celou členskou základnu, zaměstnance nebo 
za své občany. Poměrně specifická je situace u obcí a 
měst, kdy se velice těžce hledají investiční záměry, které 
by vyhovovaly všem místním občanům a přitom nepohltily 

celou část investičního rozpočtu obce. Především u malých obcí naší velikosti je 
dle mého názoru důležité naslouchat rozdílným skupinám obyvatel, snažit se 
dělat kompromisy tam, kde je to možné, vysvětlovat vhodnost zvolených 
investičních záměrů a umět je také obhájit.  
     Po loňském roce, kdy byl i přes velkou míru získaných dotací objem 
investovaných vlastních finančních prostředků poměrně výrazný, by měly být 
letos investice do projektů v menším objemu. Je to dáno jednak tím, že se nový 
dotační pětiletý program v roce 2016 teprve rozjíždí, zároveň však také 
skutečností, že se pro naši obec již poměrně těžce hledají projekty, které bychom 
ještě mohli využít a tak musíme stavby realizovat z vlastních zdrojů. Během 
letošního roku předpokládá vedení obce vybudování inženýrských sítí v lokalitě 
výstavby rodinných domů Zahrady I. vyjma komunikace, jejíž realizace je 
plánována na rok 2017. Dále se bude pokračovat v rekonstrukci hasičské 
zbrojnice – objem prací bude úměrný velikosti získaných dotačních prostředků. 
Venkovní kulturní areál u kulturního domu bude po letošním roce opět blíže ke 
svému dokončení vybudováním zastřešení podia pro účinkující. Rekonstrukce 
místní komunikace v ulici Zaječská bude v roce 2016 provedena pouze 
v případě, že se podaří získat dotační finanční prostředky z Ministerstva pro 
místní rozvoj – pokud nám nebude dotace přidělena, bude komunikace 
rekonstruována příští rok z vlastních zdrojů. Další předpokládané akce pro 
realizaci jsou přestavba vnitřních sociálních zařízení kulturního domu, 
vybudování chodníku v současnosti již nově obydlené lokalitě Tálky III. a oprava 
památníku padlým v 1. světové válce. Objem, případně realizace uvedených akcí 
bude záležet přednostně na získání finančních prostředků z vhodných dotačních 
titulů. Je samozřejmě spousta dalších projektů, které by bylo nutno co nejdříve 
realizovat a doufám tedy, že se postupně v následujících letech podaří uskutečnit 
v návaznosti na finanční možnosti obce většinu z nich. 
 
             Vladimír Drbola, starosta obce 
 
Dotace  
     V měsíci únoru byla podána žádost o dotace z programu Ministerstva pro 
místní rozvoj na rekonstrukci kostkové komunikace v ulici Zaječská, při které 
bude provedena nová nosná vrstva komunikace s asfaltobetonovým povrchem a 
odstavný pás pro automobily z žulových kostek. Jedná se o projekt „Starovičky- 
obnova místní komunikace na ulici Zaječská“. Žadatel: Obec Starovičky, 
investiční projekt 1995 tis. Kč, požadovaná dotace 999 tis. Kč, tj. 50 % nákladů. 
  
Termín krojových hodů 
     Po dříve diskutovaných záměrech přesunu krojových hodů na letní měsíce 
bylo v souvislosti s postupnou realizací venkovního kulturního areálu letos 
přikročeno k očekávané změně a určení definitivního termínu hodů, který by se 
již neměl měnit ani v následujících letech. Na poradě zastupitelstva obce a po 
dohodě s místní chasou byly prověřeny volné termíny především prázdninových 
měsíců, kdy je očekávána větší účast na hodových zábavách především z řad 
mládeže a studentů. Prakticky jediný volný víkend, kdy se hody nepořádají 
v žádné z okolních obcí, je čtvrtá sobota a neděle v červenci. Se sousedními 
obcemi, které mají vzájemnou souvislost při pořádání hodů, avšak ne vždy pevný 
termín, konkrétně s obcemi Šakvice a Popice bylo dohodnuto, že hody budou 
pořádány vždy v návaznosti, tedy v Popicích 2. týden, v Šakvicích 3. týden a ve 
Starovičkách 4. týden v červenci. Letošní rok tedy budou ve Starovičkách hody 
v sobotu 23.7. a v neděli 24.7., hodky pak 30.7.. V původním tradičním termínu 
hodů, případně v termínu sv. Kateřiny, jíž je zasvěcen místní kostel, by pak měla 
být pořádána krojová zábava. Věřím, že i přes všechny možné nepříjemnosti 
spojené s konáním hodů v letních měsících, jako je např. zvýšené úsilí při 
uchování hodových jídel a sladkostí v chladném prostředí, si nový termín 
krojových hodů oblíbíte. 
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Projekt zastřešení podia 
     V průběhu měsíce února byla dokončena nová 
vizualizace zastřešení podia venkovního areálu kulturního 
domu. Po projednání několika předložených možných 
řešení na poradě zastupitelstva obce a po konzultaci 
s kapelníkem DH Palavanka byla zvolena varianta, která 
je dle našeho názoru svou vnitřní akustikou i vnějším 
vzhledem nejvýhodnější variantou. Jedná se o stavbu na 
ocelových nosnících s rovnou, mírně vzad skloněnou 
betonovou nebo příhradovou střechou. Pouze zadní stěna 
bude zděná, boční ochranu podia bude tvořit zvýšené 
oplocení u podia. Celý areál včetně oplocení bude tedy 
vytvořen v modernějším stylu oproti původně 
předpokládané tradiční architektuře. Zastřešení bude 
realizováno v průběhu května letošního roku, oplocení pak 
v průběhu příštího roku. 
 
Úprava označníků zastávky 
     V měsíci únoru byla dokončena úprava označníků 
obou autobusových zastávek na hlavní silnici. Práce 
provedli pracovníci obce. Jednalo se o osazení ocelových 
pozinkovaných stožárů s výložníky mimo těleso chodníku 
nebo nástupiště tak, aby mohly být instalovány označníky 
zastávky dle předpisů, ale aby zároveň netvořily překážku 
na zpevněných plochách. Tato skutečnost je důležitá jak 
pro samotný pohyb chodců, tak i pro letní a zimní údržbu 
chodníku pomocí zametacího stroje. 
 

Usnesení č. 9/2015 
ze zasedání Zastupitelstva obce Starovičky, 

konaného dne 15. 12. 2015 
v 18.00 hod. v zasedací místnosti  

OÚ Starovičky 
 

1. ZO schvaluje ověřovatele zápisu, program jednání,         
zápis a usnesení z minulého zasedání. 

2.  a) ZO schvaluje prodej pozemku v k. ú. Starovičky        
p. č. 841/89, druh pozemku orná půda o výměře 25 m2 
za 400 Kč za m2, tj. celkem 10 000 Kč bez DPH firmě 
E.ON Distribuce, a.s.,  se sídlem F. A. Gerstnera 
2151/6, České Budějovice, IČO: 280 85 400. ZO 
schvaluje návrh kupní smlouvy a pověřuje starostu 
podpisem této smlouvy. 
b) ZO odkládá žádost o prodej části pozemku p.č. 177. 
c) ZO schvaluje vzor nové nájemní smlouvy na 
pronájem bytů v bytovém domě č. p. 82 včetně všech 
příloh, ZO schvaluje novou výši nájemného v těchto 
bytech.  

3. ZO schvaluje výši stočného pro rok 2016 bez DPH 
43,65 Kč, konečná částka včetně 15 % DPH 50,20 Kč.   

4. ZO schvaluje Statut fondu financování 
vodohospodářského majetku. 

5.  ZO schvaluje Rozpočet obce Starovičky na rok 2016 
s tím, že příjmy obce činí 11 597 000 Kč, výdaje obce 
činí 12 413 600 Kč, financování 816 600 Kč. ZO 
schvaluje závazné ukazatele rozpočtu – výdaje na 
paragrafy. ZO schvaluje Rozpočet sociálního fondu 
obce pro rok 2016. 

6. ZO schvaluje Rozpočtový výhled obce Starovičky na 
roky 2015 – 2021. 

7. ZO schvaluje návrh Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 
02/2012 na zajištění provozu ČOV a kanalizace 
Starovičky s Ing. Jaroslavem Jedličkou a pověřuje 
starostu podpisem tohoto dodatku.  

8. ZO schvaluje poskytnutí finančního daru bez 
vyúčtování ve výši 20 000 Kč atletu Radku Juškovi ml., 

ZO schvaluje návrh darovací smlouvy a pověřuje 
starostu podpisem této smlouvy.  

9. ZO schvaluje Plánovaný seznam akcí obce Starovičky 
na roky 2016 – 2019. 

10. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 6/2015. ZO 
schvaluje navýšení přídělu Sociálního fondu na rok 
2015.  

11. a) ZO schvaluje poskytnutí příspěvku na úhradu části 
nákladů na opravy Velkopavlovické vinařské stezky.  

  b) ZO schvaluje přijetí nabídky firmy „regiozona“, ZO 
schvaluje návrh Smlouvy o poskytování služeb při 
realizaci projektu „Starovičky, ul. Zaječská – 
rekonstrukce komunikace“ a pověřuje starostu 
podpisem této smlouvy.  

  c) ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku                 
č. 2/2015, o místním poplatku za provoz  systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů.    
d) ZO schvaluje vyřazení majetku ZŠ a MŠ 
Starovičky dle vyřazovacího protokolu ze dne 
7.12.2015.  
e) ZO souhlasí s odstoupením od vymáhání smluvní 
pokuty z kupní smlouvy ze dne 25. 10. 2007 dle 
článku IX týkající se pronájmu rodinného domu č. p. 
310 v k. ú. Starovičky.  
f) ZO schvaluje provedení opravy pohostinství č. p. 
253. ZO schvaluje výsledek výběru dodavatele, ZO 
schvaluje návrh smlouvy o dílo s firmou Poláček 
David – Provádění staveb, IČ: 7615241, ZO 
pověřuje starost podpisem této smlouvy.   
g) ZO schvaluje zřízení stálého pracovního místa 
pro pracovníka na úklid a údržbu obce a to od 1. 1. 
2016. 
h) ZO odkládá žádost o umístění torza 
„Hrabětického tanku“ u pomníku tanku ve 
Starovičkách.  
 

INFORMACE PRO OBČANY ČR 
Máte evidovanou adresu trvalého pobytu 

 na adrese čísla ohlašovny 
 (obecní úřad č. p. 43)? 

   
   Od 1.1.2016 jsou pro Vás ukládána oznámení o uložení 
zásilky a výzvy s poučením na ohlašovně (obecní úřad), 
v jejímž správním obvodě máte hlášen trvalý pobyt. 
Uložením oznámení o uložení zásilky a výzvy s poučením 
na vhodném místě v sídle ohlašovny jsou po uplynutí lhůty 
deseti dnů splněny podmínky fikce doručení, desátým 
dnem se považuje písemnost za doručenou. 
     Upozorňujeme, že i nepřevzatá písemnost nabude 
právní moci a stane se tak vykonavatelnou. Nevyzvednutí 
písemnosti adresátem neznamená, že po adresátovi nikdo 
nic nemůže chtít, protože o tom nebyl srozuměn. 
      Řízení pokračuje dál! Nepřevzetím pošty je možné 
promeškat např. lhůtu na odvolání a poškodit takovým 
chováním pouze vlastní osobu. 
                                             Zdroj: Ministerstvo vnitra ČR 
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Odpadové hospodářství 

Svoz odpadu                                        svoz bioodpadu 

březen 
středa   2. 3. 2016                                čtvrtek  3. 3. 2016 
středa 16. 3. 2016 
středa 30. 3. 2016                               čtvrtek 31. 3. 2016 
 

duben 
středa  13. 4. 2016                             čtvrtek  14. 4. 2016 
středa  27. 4. 2016                             čtvrtek  28. 4. 2016 
 

Znovu připomínáme, že poplatek za odpad  
ve výši 140 Kč za osobu je splatný do 31. 3. 2016, 

čárové kódy na popelnice zůstávají pro letošní i další 
roky stále v platnosti. 

 
Čistírna odpadních vod Starovičky –  

výnosy a náklady za rok 2015 

Náklady:   

Účet Kč (bez DPH) Poznámka 

501 700 4 423,00 
litinový poklop, ventil + 
hadice 

502 700 
228 442,76 elektrická energie 

7 403,47 voda 

511 700 65 434,00 
oprava motoru, česlí, 
čerpadla, 

  oprava přípojky č.p. 62 

518 700 

72 000,00 
technická pomoc - Ing. 
Jedlička 

4 197,80 poplatek za SIPO 

30 910,00 rozbor vody 

7 080,00 doprava, sání, výtlak 

0,20 zaokrouhlení  

23 400,00 uložení kalů 90 m3 

7 590,40 odpad z lapáků písku 5,93 t 

521 302 148 473,00 HM - pracovníci ČOV 

524 700 50 004,00 SP a ZP pracovníci ČOV 

551 600 10 052,00 odpisy 2015 - regulátor el. 

562 700 43 536,82 
úroky z půjčky na ČOV 
(SFŽP) 

Celkem 702 947,45   

 
Výnosy ze stočného:  
 

 m 3 Kč 

Obyvatelé 21 803 937 747,03 

Chataři 440 18 924,40 

Podnikatelé 3 946 169 717,46 

celkem 26 189 1 126 388,89 

 
     Rozdíl mezi výnosy a náklady ve výši 423 441,44 Kč 
bude na základě schváleného Statutu fondu financování 
obnovy vodohospodářského majetku převeden do konce 

měsíce března na zvláštní účet obce  115-1664600257 
vedeného u KB, a.s., pobočka Hustopeče. 
     Stočné hradí převážná většina obyvatel zálohově 
formou SIPO. Zálohy jsou upravovány každoročně dle 
navýšení stočného tak, aby vznikaly co nejmenší 
nedoplatky či přeplatky.   
     Přeplatky v celkové výši 12 379 Kč se vrací a 
nedoplatky v celkové výši 121 972 Kč se vybírají 
v kanceláři OÚ Starovičky do konce měsíce března 2016                                                                   
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx(IS) 
 

Z naší školičky 
 
Zápis předškoláků 
     V úterý 19. 1. byl pro naše předškoláky slavnostní, 
protože je čekal zápis do 1. třídy. V letošním školním roce 
přišlo k zápisu 7 dětí. Všechny úkoly, které na ně čekaly, 
zvládly na výbornou. Domů odcházely děti nejen plni 
krásných dojmů, ale i s malými dárečky, které pro ně 
vytvořili starší kamarádi ze základní školy.                 (PN) 

To jsem já 
     V rámci výchovně vzdělávacího programu jsme se          
s dětmi zaměřili na oblast vlastního těla. Děti byly 
seznámeny s vnitřními orgány na maketě, kde si mohly 
jednotlivé orgány prohlídnout, osahat si je. Vytvořili jsme si 
na arch papíru obrys kamaráda a společně jsme všichni 
vytvářeli a vkládali důležité orgány do této postavy. Učili 
jsme se pojmenovat jednotlivé části lidského těla. Jen 
taková kresba hlavy nám dala značnou práci. Děti 
zapomínaly na obočí a řasy, i když to není u malých dětí 
tak důležité, ale zapomínaly i na uši. Skládaly puzzle 
postavy, učili jsme se písničku, říkanku.  Poznávali jsme, 
co je pro nás a naše zdraví důležité, formou četby, 
povídání si. Všichni byli nemocní, tak měli zážitky                  
z návštěvy u paní doktorky. Jak probíhalo vyšetření, co 
museli doma dělat a naopak co nemohli.                    (PN) 
 
Vánoční besídky našich tříd 
     Na středu 16. 12. si děti zelené třídy a čtvrtek 17. 12. si 
děti červené třídy připravily vánoční vystoupení pro své 
nejbližší. Básničkami, písničkami, tanečky s vánoční 
tématikou tak uvolnily atmosféru před nadcházejícími 
svátky. Kromě vystoupení vytvořily i malé dárečky a 
přáníčka. V pátek pak ve školce naděloval Ježíšek 
dárečky, ze kterých měly děti velkou radost. Děkujeme tak 
sponzorům (Mysliveckému sdružení Starovičky a paní 
Holáskové) za peněžní dary, které byly použity na 
zakoupení dárečků pro naše nejmenší.  Přejeme všem 
našim blízkým šťastné vykročení do nového roku 2016.                                 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx(PN) 
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Tři králové 
     Začátek nového roku 2016 nám začal  netradičně. 
Většina dětí dostala neštovice a ze dvou tříd nás bylo tak 
málo, že jsme se spojili do jedné. Povídali jsme si                     
o prožitých vánočních svátcích, děti pracně vzpomínaly, co 
měly pod stromečkem. Ve středu 6. ledna jsme si z malé 
hrstky kamarádů vybrali tři nejšikovnější, které jsme 
převlékli za Tři krále a vydali jsme se na procházku po 
vesnici. Jako každý rok jsme zavítali na obecní úřad, kde 
jsme se potkali i s paní pošťačkou a do obchodu                       
k Tomkům. Děti zde zazpívaly tříkrálovou koledu, za 
kterou byly sladce odměněny. Atmosféra byla o to 
krásnější, že nám napadl sníh, který jsme si s dětmi co 
nejvíce užili. xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxssss(PN) 
 
Dobrý den, 
     jmenuji se Lucie Hutterová a jsem studentkou                  
5. ročníku PdF MU.  Už v roce 2010 jsem měla na škole 
smlouvu jako učitelka ZŠ a vychovatelka ŠD za paní 
učitelky, které studovaly na téže vysoké škole, aby si 
doplnily vzdělání a každý pátek chyběly. Tato práce mě 
doslova nadchla a plně upokojovala, proto i já jsem se 
rozhodla pro „učitelské povolání“ a vystudovat vysokou 
školu pedagogickou. Od 4. 1. 2016 jsem měla možnost se 
na kratší dobu do  ZŠ Starovičky vrátit a zastupovat 
dlouhodobě nepřítomnou paní učitelku a současně zde  
vykonat svou učitelskou praxi a měla možnost si ověřit 
některé své postupy a metody, které uvádím ve své 
diplomové práci.  „Starovičská škola“ je pro mne spjata 
s rodinnou a nezapomenutelnou atmosférou, která je pro 
malotřídní školy typická. Děti i učitelé mají velmi blízké 
vztahy, což je pro všechny rozhodně důležité. I já jsem se 
zde cítila jako doma. Navíc jsou děti zvyklé (kvůli spojení 
tříd) na samostatnost a práci s chybou. Tento způsob 
výuky je podle mého názoru v mnoha věcech výhodou. 
Pro učitele to však bezpochyby znamená větší nároky na 
přípravu i práci v hodině. I přesto mi byl celý učitelský 
kolektiv velkou oporou. Paní ředitelka je velmi ochotná, 
vstřícná a pracuje se zájmem jak o děti, tak o ostatní 
učitele, což jsem během své pětileté praxe na různých 
brněnských školách zažila poprvé. Na tyto skvělé a 
obohacující dny budu ráda a dlouho vzpomínat. Už teď mi 
všichni chybí.                 
                                                                   Lucie Hutterová 
 
Nejlepší věci jsou zdarma 
     Díky robotovi, který nás navštívil v hodině anglického 
jazyka, jsme se rozhodli dne 11.2.2016 udělat lidem v naší 
obci radost. Naši spolužačku Lindu napadlo, že nejlepší 
věci si nemůžeme koupit, i když jsou nejcennější. 
Vymysleli jsme pohlazení, obětí, namalování portrétu, 
pomoc s nákupem a úsměv. A to vše zdarma!  

     Rozdělili jsme se do skupin a paní učitelka nám rozdala 
velké papíry, na které jsme napsali např. „Úsměv zdarma“. 
Poté jsme do papíru vystřihli díru na provlečení hlavy. Dále 

jsme společně vyrobili nápis našeho projektu s názvem 
„Nejlepší věci jsou zdarma.“ Když jsme dokončili naše 
výtvory a navlékli si je na sebe, připadali jsme si jako 
superhrdinové. Na chodbě jsme udělali společnou 
fotografii a vyletěli (jako superhrdinové) do ulic. 
     Lidé byli mile překvapeni a reagovali většinou velmi 
pozitivně. Jedna hodná starší paní byla velice dojatá, až 
k pláči, což nám udělalo velkou radost. Prošli jsme kolem 
dvou obchodů a pár ulicemi.  
    Celá akce se nám nakonec povedla a všichni jsme byli 
spokojení, proto jsme se rozhodli shrnout projekt v tomto 
krátkém článku.                                   Žáci 3. – 5. ročníku 
                                                                                        
Okénko do školní družiny 
     První lednový týden si děti ve ŠD užívaly 
sněhu.  Vyšlapávaly do sněhu sněhuláky a stavěly i 
prostorové stavby. Bobovaly, sáňkovaly. Škoda jen, že 
nám sněhová pokrývka nevydržela moc dlouho. 
     V lednu na naší škole proběhl zápis do 1. ročníku. Děti 
ze ŠD se na své budoucí spolužáky už moc těší 
a  připravily pro ně  malý dáreček. Jelikož byl 
zápis motivovaný tématem POVOLÁNÍ, vyrobily malého 
kominíčka pro štěstí.  
     V lednové celoroční hře DRUŽINÁDA byl zařazen zimní 
pětiboj. Žáci celý měsíc pilně nacvičovali jednotlivé 
disciplíny. Dne 26.1.soutěžili v těchto dovednostech: 
skok z můstku, slalom, střelba na branku, biatlon, 
krasobruslení. 
     Dne 28.1. jsme ve školní družině uspořádali karneval. I 
když účast dětí byla kvůli nemocnosti malá, karneval byl 
veselý a žáci si užili hodně radosti.  Nechybělo 
vyhodnocování masek, soutěž o nejoriginálnější tanec a 
soutěže. 
     Družiňáka ŠD jsme si vytvořili koláží z částí obrázků, 
kde každý vyobrazil tu část svého těla, která se mu nejvíce 
líbí a je pro něho typická. 
     Den 14. února slavíme jako obvykle den svatého 
Valentýna, děti se snažily přichystat pro své blízké 
valentýnská přáníčka. Na jejich výrobu jsme použili stará 
DVD a metodu vyšívání. Tato práce pro ně byla 
náročnější, ale výsledek stál za to! 
PEČEME 
     V hodině pracovních činností si starší žáci vyzkoušeli 
upéct pizzu. Použili jsme jednoduchý recept Ládi Hrušky, 
takže těsto bylo velmi rychle hotové. Zbývalo jen dle svých 
chutí dát na vyválený plát přinesené suroviny. Paní 
kuchařka nám ochotně pizzu upekla a my jsme si na ni 
mohli jenom pochutnat                                               (Baj) 
NORMÁLNÍ JE NEKOUŘIT! 
     Dne 28.1. jsme ve škole realizovali projekt  na prevenci 
proti patologickým jevům, který byl zaměřený na jeden z 
nejrozšířenějších škůdců zdraví - KOUŘENÍ. Starší žáci 
dostali za úkol se na dvouhodinový blok připravit - každý  
z nich si měl zjistit o kouření určitá fakta a tvrzení. 
Společně jsme si v úvodu zjištěné informace předávali a 
zapisovali je, zúčastnily se i mladší děti, které  povídaly o 
tom, co si o kouření myslí. Také jsme se seznámili s 
textem Příběh cigarety Retky o historii kouření. 
Následovalo video, demonstrující množství dehtu ze 400 
ks cigaret, které jsou vykouřeny za pomocí stroje.  Menší 
děti zaujal především příběh z cyklu Byl jednou jeden život 
- Dýchání. Své znalosti si žáci ověřili na pracovních listech 
a testech z projektu Normální je nekouřit. Poslední činností 
bylo výtvarné zpracování tématu, kterým se  budeme 
dále zabývat v hodině Výtvarné výchovy.                        (Baj) 
 
VYUČOVÁNÍ S VEČERNÍČKEM 
     V pátek 15.1. probíhala výuka žáků 1. a 2. třídy 
netradičně. Celým dnem nás provázela postavička 
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Večerníčka. Děti si vytvořily  známé čepičky a také si 
přimalovaly pihy a hvězdičky kolem očí. Staly se tak také 
Večerníčkem, který v ručně vyrobené televizi četl ostatním 
spolužákům pohádky. Učivo z předchozích dnů jsme 
opakovali formou her a pracovních listů s tématikou 
pohádkových postaviček, nechyběly také pohádkové 
hádanky a písničky.  Vyučování jsme ukončili v tělocvičně, 
kde si žáci vyzkoušeli svoji obratnost na opičí dráze, 
trefovali se míčkem do klobouku "Boba a Bobka", zahráli 
si  pohybové hry.                                                         (Baj) 
 
MÁME RÁDI ZVÍŘATA 
     Celý měsíc jsme si s žáky 4. a 5. ročníku v hodinách 
Přírodovědy povídali o zvířatech. Rozlišovali jsme 
bezobratlé a obratlovce (ty jsme dělili dále na ptáky, plazy, 
savce, ryby, obojživelníky). Na závěr tohoto tematického 
bloku žáci  vypracovali plakátky s charakteristikou 
jednotlivých živočišných skupin. Každý si ve skupince 
vybral typického zástupce zvířat, ke kterému se snažil 
zjistit co nejvíce informací a zajímavostí. Tento projekt 
jsme uzavřeli prezentací prací - pro starší žáky  se jednalo 
o shrnutí dosavadních znalostí a  žákům třetího ročníku 
tak zprostředkování výkladu nového učiva.                (Baj) 
 
 FOTO PRO BOVYS 
     Naše škola je zapojena do projektu Ovoce do škol. 
Firma Bovys, která do naší školy každý týden zdarma 
ovoce dodává, vyhlásila soutěž o nejoriginálnější fotografii 
žáků. Podmínkou bylo, aby soutěžící zapojili tři prvky: 
ovoce nebo zeleninu, nápis BOVYS a sportovní prvek.        
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx(Baj) 

 
     Dne 3. 2. 2016 jsme se s žáky 2. - 5. ročníku zúčastnili 
závodu ve šplhu, který pořádala ZŠ Slovácká v Břeclavi.  
 
Soutěžily 4 kategorie: 
1. - 3. ročník děvčata -  Eliška Tomešková 
1. - 3. ročník chlapci - bez zastoupení 
4. - 5. ročník děvčata - Natálie Krčková, Michaela 
Ptačovská 
4. - 5. ročník chlapci - Erik Hoffmann 
Nejlépe se umístila Eliška Tomešková, ve své kategorii 
byla  první polovině, starší žáci se ve svých kategoriiích 
umístili až v druhé polovině, ale řídili jsme se heslem "Není 
důležité vyhrát, ale zúčastnit se".    Všem soutěžícím 
žákům patří dík za vzornou reprezentaci školy.         (Wal) 
 

     Dne 19. 1. 2016 se na naší škole uskutečnil zápis dětí 
do prvního ročníku pro příští školní rok. Tentokrát jsme si 
vzali jako téma "Řemesla". Děti hravou formou předvedly 
svoje znalosti a dovednosti. Všichni skládali, stavěli, třídili, 
určovali, poznávali, přiřazovali, kreslili, rozdělovali, 
počítali, zavazovali, předvedli svoji zručnost a mluvnické 
dovednosti. V příjemné a klidné atmosféře jsme spolu i s 
rodiči strávili hezké odpoledne a dětem se činnosti moc 
povedly. Veliký dík patří paní učitelce Mgr. Ivaně Bajkové, 
která se letos o přípravu zápisu postarala. Do přípravy se 
zapojila i děvčata z vyšších ročníků a svým mladším 
kamarádům byla nápomocna v případě potřeby, za což jim 
taky děkujeme. 
     K zápisu se dostavilo 6 předškoláčků, 2 děvčata a           
4 chlapci. Doufáme, že se jim všem u nás ve školních 
lavicích bude líbit.                                                       (Wal) 
 
     Letos se nám naskytla možnost zúčastnit se lyžařského 
výcviku  Lyžařské školy  v lyžařském areálu TJ Sokol 
Němčičky.  
     Výcvik začal  v pondělí 11.1. a skončil v pátek 
15.1.2016. Každé ráno pro nás přijel v 7,45 hod. autobus 
ke škole a odvezl nás na místo. Zpátky jsme se vždycky 
vraceli na oběd. Zpočátku někteří z nás měli strach, 
protože stáli na lyžích vůbec poprvé v životě, někteří 
naopak už byli docela zdatní lyžaři, takže pilovali svoji 
techniku.  Zvládli jsme to nakonec ale všichni tak, že             
v pátek, poslední den výcviku, už jsme mohli závodit ve 
slalomu. Na "horách" jsme si užili spoustu zábavy a 
legrace. Doufáme, že i příští rok bude o tuto sportovní 
aktivitu zájem a lyžařského výcviku se opět zúčastníme.      
(Wal) 

Oznámení: 
Jarní prázdniny proběhnou v týdnu od 29.2. - 4.3. 
2016,  mateřská škola zůstane  v provozu. 
 

OHLÉDNUTÍ ZA KULTUROU ROKU 2015 
 
Rok 2015 byl akcemi doslova nabitý. Zde je pro zajímavost 
jejich stručný přehled:  

• v lednu jsme nový rok přivítali ohňostrojem, proběhla 
tradiční Tříkrálová sbírka a jednodenní lyžařský zájezd 
do Nového Města na Moravě, 

• v únoru byl Obecní krojový ples a Sportovní maškarní 
ples, 

• v  březnu byl pro změnu Dětský maškarní ples, na akci 
„Jak se žilo ve Starovičkách“ jsme zavzpomínali při 
archivních záběrech z obce, uskutečnilo se 
Shromáždění delegátů hasičských sborů okresu Břeclav 
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a jeli jsme na veřejné Bruslení na zimní stadion 
do Břeclavi, 

• v  dubnu jsme přivítali nové občánky, uklidili okolí obce 
od odpadků na Dnu Země a oslavovali 70. výročí od 
osvobození Staroviček, 

• v květnu proběhlo setkání rodáků, řádili jsme na Reji 
čarodějnic a čarodějů, besedovali s našimi úspěšnými 
sportovci, jeli do pivovaru Rebel v Havlíčkově Brodě a 
navštívili muzeum Michalův statek, 

• v červnu jsme nejprve vína obodovali a následně pak 
okoštovali na akci „Víno vín“, představili jsme se ve 
vysílání Českého rozhlasu, kulturně naladili na 
divadelním představení DS Škrpálek při hře „Postel pro 
anděla“, pobavili se na Školní akademii, cyklisti jeli 
stezku Krajem André a setkali se na festivalu Dechovky 
pod Pálavou, 

•  v červenci hostila Podkova Střelecké závody, 
• v srpnu děti skotačily na Mysliveckém dnu na Podkově, 
• v září jsme začali „hodovat“, 
• v říjnu jsme ještě „hodkovali“, konala se Dětská burza a 
vyvětrali se na Drakiádě, 

• v listopadu proběhla Lampionáda, DS Kadet nás 
pobavil se scénkou „Svatomartinské víno, aneb když 
přijede Martin na bílým koli“, vyrobili si vánoční dekoraci 
na vánočních dílnách a rozsvítili Vánoční strom,  

• a v prosinci se uskutečnila Poslední leč, Vánoční 
koncert DH Palavanky, turnaj ve stolním tenise a 
šachový turnaj. 

 
     Děkujeme tímto všem organizacím, sdružením a 
dobrovolníkům, kteří se na akcích podílejí, protože čas, 
který tomu věnují, je neocenitelný. Čím více se však 
budeme vzájemně scházet, tím lépe se nám bude 
společně žít. Těšíme se na vás na akcích letošních. 
                                         Za kulturní komisi Tomáš Dolák. 
 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA – 3. 1. 2016 

      
      Vážení občané, jménem České Charity a Oblastní 
Charity Břeclav Vám chci upřímně poděkovat za výsledek 
letošní sbírky a rovněž za výsledek Novoroční farní sbírky. 
I když se někde sem tam ozývá „utečence nebudeme 
podporovat“, což se někteří občané mylně domnívají, že 
charitní peníze jdou na tento účel, opět jste byli štědří. 
Vaše dary z letošní sbírky budou použity v naší Oblastní 
Charitě Břeclav pro přímou pomoc potřebných a přispějí 
k udržení a rozvoji sociálně zdravotních služeb v našem 
regionu. Jsou to tyto projekty: Charitní ošetřovatelská 
služba, Charitní pečovatelská služba, Domov sv. Agáty pro 
matky s dětmi v tísni, Dobrovolnické centrum při OCH 
Břeclav, Azylový dům pro případ nenadálé události na 
humanitární pomoc u nás i v zahraničí. Do letošní 

Tříkrálové sbírky jste přispěli – 19 400,- Kč a do Novoroční 
farní sbírky částkou – 15 872,- Kč, celkem 35 272,- Kč.     
V celkové částce oproti loňskému rekordu je to jen o 150,- 
Kč méně.  Všem za tyto dary patří veliký dík. Dary 
z Novoroční farní sbírky budou použity na konkrétní 
potřeby pro náš kostel během roku. O všem Vás budu 
informovat ve zpravodaji na konci letošního roku. 
      Letošní Tříkrálová dětská mše s poděkováním 
koledníků byla zcela neobvyklá a velmi vydařená. Paní 
Lenka Krůzová nacvičila s dětmi, které navštěvují 
náboženství hezkou scénku „Tříkráloví koledníci“. Dětem 
se to moc povedlo a příjemně nás překvapily. Zasloužily si 
náš potlesk. Pan děkan přidal pěkné tříkrálové povídání, 
čímž zapojil i malé děti. Na konci mše svaté byly děti 
odměněny farníky malou sladkou koledou. Napočítali jsme 
14 dětí, což je na naše Starovičky nádherné číslo. Ve 
14:30 hod. jsme začínali s koledou po vesnici a během 
dvou hodin se skupinky trousily zpátky do přísálí KD. Tam 
je už čekal horký čaj a teplá PIZZA. Za občerstvení opět 
děkujeme obecnímu úřadu. Panu starostovi za zapečetění 
pokladniček, děvčatům na OÚ za rozhlasovou relaci. Také 
za vstřícnost ve škole při domlouvání koledníků dlužno 
poděkovat. Dík patří těmto vedoucím skupinek: Lenka 
Krůzová, Petra Pleskačová, Kateřina Pleskačová, Hana 
Kapustová, Lenka Vetrová, Lenka Ondráčková, Eva 
Hoffmannová. Našich 7 skupinek mělo ještě další 
doprovod, takže se skupinky nemusely obávat. Přidali se: 
pan Stanislav Bíza ml., Kateřina Šafaříková, Petra 
Očenášková, Jana Foretová a Libor Krůza. O teplé 
občerstvení se starala paní Zlatka Galečková a  Anna 
Haluzová. Letos Vás navštívili tito ochotní koledníčci: Víťa 
a Martínek Krůzovi, Vojta Havlík, Adámek Horčička, 
Natálka Augustinová, Míša Ptačovská, Viktorka 
Lesnerová, Barunka Kapustová, Karolinka Tihlářová, 
Lucinka Veselá, Tomáš Holásek, Linda Veselá, Ríša Zach, 
Kuba Tihlář, Martínek Panic, Kryštof a Matyášek 
Pleskačovi, Eliška Tomešková, Erik Hoffmann, Patrik 
Očenášek a Filip Foret. Letošního zahájení sbírky se 
zúčastnil také náš pan děkan p. Pavel Kafka, což nás velmi 
potěšilo.  Žasl, jak to u nás perfektně funguje (to nás blaží). 
Mě velmi těší, že se další dospělí ještě přidávají. Např. 
muži jako Stanik Bíza doprovázel svou rodinku a Libor 
Krůza, který myslel, že teprve tříletý Martínek v mrazíku      
– 5 °C nevydrží štaci a že ho vezme domů do tepla, byl 
nucen s koledníčky celou jejich trasu projít a zdál se, že si 
to docela užil. Malý totiž chtěl koledovat. Takže do letošní 
sbírky se zapojilo celkem 35 osob včetně dětí. Do 
celostátní sbírky se zapojilo celkem 21 281 skupinek, které 
vykoledovaly neskutečných – 96 022 212,- Kč. Tedy o více 
než 6,5 milionu korun než minulý rok. Do této koledy 
nezištně zapojilo na 60 tisíc lidí a dovolte mi citovat 
kardinála Dominika Duku, podle něhož se ukázala jiná tvář 
země, než se o nás traduje:  „Tak se projevuje sobectví, 
chamtivost a uzavřenost, které jsou nám Čechům prý 
vlastní? Ne. Ukázali jste, že je to úplně jinak.“ 
 
Výsledky jednotlivých diecézí: 
Arcidiecéze Olomoucká                              24 795 790,- Kč 
Arcidiecéze Pražská                                    5 782 457,- Kč 
Diecéze Brněnská                                     22 301 209,- Kč 
Diecéze Českobudějovická                         6 018 508,- Kč 
Diecéze Královéhradecká                         14 593 035,- Kč 
Diecéze Litoměřická                                    2 201 357,- Kč 
Diecéze Ostravskoopavská                      14 920 585,- Kč 
Diecéze Plzeňská                                       4 306 720,- Kč 
Tříkrálový koncert DMS                              1 102 551,- Kč 
CELKEM                                                  96 022 412,- Kč 
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Sečteno, podtrženo! Ještě jednou velké poděkování všem 
zúčastněným dětem a vedoucím. Všem Vám milí občané, 
přejeme v roce 2016 pevné zdraví a štěstí. Děkujeme za 
Vaši vstřícnost, štědrost a těšíme se zase za rok na 
shledanou.  
                          Místní asistent pro sbírky Anna Haluzová 
 

Vinařský spolek se zúčastnil kurzu  
„Úvod do degustace vína“ 

      
      V sobotu           

16. ledna jsme si 
vyjeli na vzdělávací 
výlet do Valtic. 
Národní vinařské 
centrum ve Valticích 
pořádá celoročně 
zajímavé kurzy a 
semináře. My si 
vybrali ten základní. 
Jak už je napsáno 
v nadpise, jednalo 
se o Úvod do 
degustace vína, 
který je vhodný pro 
všechny, kteří se 
chtějí seznámit  se 

základními 
znalostmi o víně a 

degustaci. I když ty zmíněné základní znalosti jsou 
opravdu velká věda, jak jsme se mohli přesvědčit. Kurz 
trval téměř celý den, začínal v 8:30 a skončil v 16:30. Na 
tento základní kurz navazuje kurz s názvem Degustace 
vína – věda i umění,  

kterého se chceme zúčastnit v příštím roce. 
  
Pro zajímavost uvádím celý program: 
Dopolední program (8:30–13:00) 
Část teoretická 
• Metodické přístupy senzorického hodnocení révových 
vín 
• Aktuální požadavky na senzorickou jakost révových vín 
Část praktická 
• Seznámení se základními chutěmi 
6 vzorků (základní chutě) 
• Srovnávací zkouška schopnosti rozlišovat základní chuti 
8 modelových vzorků 
• Test rozlišovací schopnosti intenzity chuti pořadovou 
zkouškou 
2 série čtyř vzorků révových vín 
• Test rozlišovací schopnosti organoleptických vlastností 
trojúhelníkovou zkouškou 
3 série tří vzorků révových vín 
• Zkouška schopnosti popisu pachů 
15-20 vzorků modelových vůní a přípachů 
Odpolední program (14:00-16:30) 
• Individuální zatřiďování révových vín podle předložené 
deklarace, popis a srovnání jejich charakteristických 
vlastností a nedostatků. 
15-20 vzorků révových vín, příklady odrůdových a 
vadných vín 
 
                                                  Pavlína Prátová 
                                        Vinařský spolek Starovičky, o. s. 
 

CHCETE DÁT SVÉ VÍNO I NA KOŠTY  
DO OKOLNÍCH OBCÍ? 

      
      Stačí kontaktovat Vinařský spolek Starovičky, o.s.       
14 dní před termínem koštu (klidně i dříve) a členové 
spolku se o vše postarají. Tel. 605 488 147 (Pavlína 
Prátová) 
 
 
 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

1. Křepice 6.2. 

2. Velké Němčice 7.2. 

3. Nikolčice 20.2. 

4. Kobylí 5.3. 

5. Horní Bojanovice 19.3. 

6. Krumvíř 19.3. 

7. Starovice 19.3. 

8. Vrbice 19.3. 

9. Borkovany 19.3. 

10. Zaječí 26.3. 

11. Boleradice 27.3. 

12. Bořetice 27.3. 

13. Šakvice 27.3. 

14. Šitbořice 27.3. 

15. Uherčice 27.3. 

16. Brumovice 16.4. 

17. Pouzdřany 23.4. 

18. Strachotín 30.4. 

19. Hustopeče 7.5. 

20. Popice 7.5. 

21. Němčičky 14.5. 

22. Starovičky  11.6. 
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Lyžařský zájezd 
      
      V sobotu 13. února jsme se opět vrátili do Nového 
Města na Moravě, abychom se vyřádili na, dnes již tak 
vzácné, bílé sněhové pokrývce. Ski areál Harusák je od 
nás vzdálen cca 100 kilometrů. Společně autobusem tedy 

chvíle jízdy. Sjezdovka na Harusáku je dlouhá 550 metrů, 
převýšení dosahuje 110 metrů. Horní stanice se vzpíná ve 
734 metrech nadmořské výšky. Na horu vás pak vyveze 
dvou sedačková lanovka, která za hodinu přepraví 1400 
lidí. 
      My jsme dorazili chvíli po desáté hodině a měli jsme do 
čtyř hodin dost času na protáhnutí celého těla. Sníh na 
sjezdovce dosahoval do výšky zhruba 30-ti centimetrů, ale 
díky teplotám nad nulou, které v období našeho zájezdu 
panovaly, nebyl sníh až tak kvalitní. Nicméně vůbec to 
nebránilo faktu, si den náramně užít, jak na lyžích, 
snowboardech, igelitu, pekáči, nebo příjemnou 
procházkou po okolí.                                     Tomáš Dolák 
 
 

NAHLÉDNUTÍ KE KADETŮM 
 
     Vážení příznivci našeho divadelního spolku, dovolte mi 
na úvod popřát Vám všem v tomto roce 2016 jménem 
našich členů pevné zdraví a štěstí. Na konci minulého roku 
se zdálo, že náš spolek zajde na úbytě. Nesešli jsme se, 
abychom ukončili rok a naplánovali něco toho dalšího. 
V orloji to velmi skřípalo, nejlépe bude se vším skončit, 
máme roky a zdraví už také nebude lepší. Jenom to 
zpívání se Zlatkou každé druhé pondělí v měsíci si 
ponecháme (což není ani trochu zanedbatelné).  Nicméně 
mohu potěšit ty, co o nás stojí – NABRALI JSME DRUHÝ 
DECH. Něco se přeorganizovalo, přehodnotilo a my 
můžeme slíbit, že alespoň do příštího roku 2017 – což 
bude dvacáté výročí naší existence, ještě něco malého 
vytvoříme. Ne však celovečerní hru. Na tu nemáme 
především herce a herečky střední generace a snad ani 
sílu. Jedině, kdybychom sehnali nějaký scénář z domova 
důchodců, kde by nám to stávajícím členům určitě 
náramně slušelo. Na výzvu naší kulturní komise obecního 
úřadu, zda bychom přiblížili dětem a ostatním zájemcům 
velikonoční období, nejen co se týče zvyků, ale také z té 
církevní stránky, jsem po delším váhání kývla a něco 
vytvořila. Jste tedy srdečně zváni  v neděli 13. 3. 2016        
v 15:00 hod. do našeho kulturního sálu, kde si dovolíme 
touto scénkou uvést Velikonoční dílničky. V sobotu            
13. 2. 2016 jsme vyhověli lázním Hodonín při jejich 
opožděném Fašaňku. Uvedli jsme z našeho repertoáru 
scénku J. Panice – Zabijačka anebo gořalky pálení…. 

Tímto obrazem ze života našich stařečků jsme nabitý sál 
tak pobavili a rozesmáli, že diváci svorně tleskali do taktu 
naší závěrečné písně. Zde jsme vystupovali již po 
několikáté. Paní Čermáková, která má v lázních kulturu na 
starosti je s námi velmi spokojená a hned se starala, co 
budeme mít dalšího. Nastínila jsem „Velikonoční tradice“ 
s tím, že ještě nebyla ani čtená zkouška, načež paní 
kulturní zajásala, to že by zrovna potřebovala a já slíbila 
bez domluvy s ostatníma předběžný termín v neděli          
20. 3. 2016, tak uvidíme. Vy, co o nás stojíte a svou 
návštěvou nás podporujete, držte nám prosím palce. Ať 
nám vydrží zdraví, dobré nápady a především 
KAMARÁDSTVÍ, bez kterého se pro radost naší a radost 
Vaší nedá nic vytvořit.                          Vaše Anna Haluzová 
 

NÁŘEČÍ 
 
      Nářečí, to pravé staré nářečí se z každé vesnice 
vytrácí anebo se již dokonce vytratilo. Nese to doba. Jezdí 
se do práce a do škol do měst a člověk se snaží vyjadřovat 
spisovně. No spisovně to svede z dědiny určitě málo kdo. 
Ale snaha je již proto, abychom nedošli posměchu. Přesto 
si myslím a snad určitě nejen já, že vesnický dialekt je 
poklad. V tomto mém názoru mě utvrdilo více osob 
z různých končin naší vlasti. Za všechny uvedu jen jednu 
paní profesorku, historičku z Prahy, nevím již s kolika 
tituly, která kdysi v dávných dobách patřila k naší výpravě 
v Rumunsku: „Paní, já vás tak ráda poslouchám, prosím 
zachovejte si své nářečí. Je ho dnes poskrovnu a je to 
poklad.“ V dnešní době se mi to stalo nejednou. Tak tedy 
pro ty, kteří štarvičtinu neznají, uvedu nějaký příklad. 
Dokud mi ještě paměť slouží, jak jsme to slýchali ještě za 
našeho mládí. 
      NĚCO ZE ŠTARVIČTINY:  
      Ná Mařko, vodkáď ideš? – Ále, ze štácí! – A kdes byla? 
– Prosimtě děvčico, ani se mě nepté. Jedu z Brna a prd 
vezu. – Ná, jak to? A co zháníš? – Su steklá eště včíl. Tož 
povidala sem si, že kópím neco extra našé Růži na sukňu. 
V Brně je přece névěčí výběr, tož sem se tam ráno rozjela. 
Dondu ti do teho vopchodňáku a za pultem stójí takový 
nachlópaný telisko a zíve. Až za chvílu se na mě votočí, 
chvílu na mě čóhá a pré – co si přejete. Já povidám, tož 
chcela bych  neco pěknýho na panskó sukňu. Nemáš 
zdání děvčico, jak na mě vygulila vočiska. Vypadala jak 
tele po první raně. Pré – cóóó? Toto že po ni eště nikdo 
nechcel, že prodává enom na dámský sukně. A začala se 
chechtat. Ty Fanko, to mě tak dožralo, aby si nejaký 
namalovaný telisko dělalo ze mě srandu. Ná mám já to 
zapotřebí? Tož sem se votočila na patě a karé na štácí. Už 
sem ani do žádnýho inýho kvelbu nelezla. A má mě Brno 
vidět. Věc tam nepojedu. – Ba, máš recht. Dyť zajeď zétra 
autobusem do Hustopeč k Talachovi a rozhodně kópíš. 
Tam je všecko. – TOŽ TAK.                           Anna Haluzová 
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Přes půlku světa a zpět 
 
     Cestování je v dnešní době velkým trendem. Velká 
většina z nás se už do zahraničí podívala. Kolik z nás ale 
může odcestovat na tři dlouhé měsíce na druhou stranu 
planety? Já měla to štěstí, že můj přítel má v Austrálii 
rodinu a má rodina zase to neštěstí že jsem si moc přála 
letět (není legrace cestovat přes půlku světa sám). Ale 
moje drahá maminka vždycky říká, že když dostanete 
takovou příležitost, musí se využít. 

      Když jsem koncem června nasedala do letadla směr 
Dubaj, začala jsem pomalu věřit, že se to děje. Obrovské 
letadlo, polštářky a deky připravené na dlouhý let a 
občerstvení co letadlo nabízelo, to vše bylo naprosto 
úžasné. Nebyl to můj první let letadlem, ale stejně to na 
mě působilo až magicky. Cesta trvala něco kolem 5 hodin, 
a jelikož nám letadlo do Singapuru (náš další přestup) 
letělo až za 3 dny, sedli jsme na taxi a odjeli do 
zarezervovaného hotelu. V Dubaji jsme si prošli obrovské 
nákupní centrum, které hned sousedí s nejvyšší budovou 
světa a dál například starou část Dubaje. Bohužel kdybych 
se o Dubaji rozepsala, mohl by z toho vzniknout 
samostatný článek. Proto o ní dál budeme mluvit jako o 
pouhém přestupovém místě k našemu cíli.  
     Naše cesta pokračovala přes Singapur. Ten jsme 
bohužel neměli možnost si prohlédnout, jelikož za dvě 
hodiny nám letělo další letadlo. Ovšem nesmím 
opomenout, že singapurské letiště se nám velmi zalíbilo.  
     Naše poslední zastávka před cílem byl už australský 
Perth, kde jsme strávili jen jednu noc. Druhý den brzo ráno 
jsme vyjeli směrem ke Kalgoorlie (našemu cíli) vlakem. 
Cesta opět trvala kolem 5 - 6 hodin (tolik většinou trvá 
dostat se z jednoho města do druhého). 
      Přivítala nás starší energická paní, která se mi 
představila jako přítelova teta, u níž budeme po celé 3 
měsíce bydlet. A tady bych chtěla zmínit několik omylů, 
které o Austrálii kolují. Takže za prvé v Austrálii musí být 
strašné horko. Tam to funguje přesně naopak, je-li u nás 
horko tam je zima. Ovšem není to zima, kdy by bylo celý 
den 0°C. Většinou se teplota pohybovala kolem 13°C přes 
den. Za druhé všude jsou pavouci, hadi a krokodýli, a jestli 
se tam nebojím proto jet. Ano, najdete tam jedovaté 
pavouky, ale spíš výjimečně.  Já sama jsem potkala 
mnohem víc pavouků u nás než v australském Kalgoorlie. 
Za takovými „potvůrkami“ byste museli do jiné části 
Austrálie. 

     Naše každodenní naplň dne, byla práce. Přítel trávil 
většinu dne v hotelu, kde fungoval jako údržbář a já 
pomáhala jeho tetě s uměleckou galerii. Jednalo se o 
obrazy původních obyvatel – Aboridžinců. Samotní autoři 
děl často galerii navštěvovali, takže jsem měla možnost se 
s nimi setkat. Také jsem se účastnila programu pro děti, 
které přijely z Ameriky, aby poznaly australskou kulturu. 
Celou akci jsem natáčela a následně zpracovala do videa.  
     Když už se náš „výlet“ chýlil ke konci, rozhodli jsme se, 
že se pojedeme podívat do přímořského města 
Essperance. Je to místo proslulé svými plážemi a hojným 
rybolovem. Toto město bylo také zapojeno do druhé 
světové války. Bydleli jsme v jejich plážovém domku 
vkusně zařízeném do námořnického stylu a celkově 
s velmi příjemným prostředím. Dokonce nedaleko už 
začínal oceán. 
     Jak už jsem říkala je Essperance známá pro své 
nádherné pláže. Písek je někde tak jemný, že bych ho 
klidně mohla přirovnat k mouce, či něčemu podobnému. 
Je to taky oblíbená destinace surfařů. Tyto pláže jsou ale 
taky známé pro četný výskyt žraloků, delfínů, nebo velryb. 
My měli to štěstí a v dálce pár velryb viděli. 
      Co mě na Austrálii zaujalo je to, že všichni lidé jsou 
velmi přátelští a prodavači velmi vlídní. Co mě naopak 
zarazilo, že někteří lidé chodí navzdory studenému počasí 
bosky. A takové jsem nejčastěji potkala v supermarketech, 
kde navíc příšerně mrazí ledničky (ano, víc než u nás). 
     Na zpáteční cestě jsme zůstali pár dnů v Perthu. A 
musím říct, že jsem si to město naprosto zamilovala. 
Myslím, že každý by si tam našel svoje. Jsou tam palmy, 
pláže, mrakodrapy, oceán, spoustu moderní architektury, 
ale i historických budov. Byla to opravdu sladká tečka na 
závěr, než jsme odletěli zpět do české republiky.  
     Domů jsme se vrátili někdy v půli září. Zpátky do reality. 
Zpátky z australského ráje. Byla to pro mě neuvěřitelná 
zkušenost a myslím, že můžu říct, že i jeden 
z nejkrásnějších zážitků vůbec. Proto, když dostanete 
příležitost cestovat, nepouštějte ji. Uvidíte, bude to stát za 
to. 
                                               Dorota Pleskačová 
 
TELEVIZNÍ VYSÍLÁNÍ VE STAROVIČKÁCH 

(DVB-T) 

       Vážení spoluobčané, skladba televizních programů se 
opět změnila, tak mi dovolte, abych vás stručně seznámil 
s novými programy, co a na kterém programu či frekvenci 
vysílají. Nejvíce nás obohatily nové programy Primy (2) a 
Barrandova (3). Měli byste si přeladit tyto kanály (K) či 
frekvence (MHZ): 

K 30 nebo 59 (546 nebo 778): Prima MAX (filmy), 
Barrandov Plus (zábava), Kino Barrandov (filmy); 

K 44 nebo 55 (658 nebo 776): Lux (křesťanská), DajTo 
(vysílala už dříve); 

K 45 nebo 47 (666 nebo 682): ČT1-HD, ČT2-HD, ČT 
sport-HD, ČT:D/art; * 

K 46 (674): Prima Comedy Central (výlučně americké 
komedie), Mňau (nechme se překvapit); 

K 51 (714): Barrandov Muzika (podobné Šlágru), 
Regionální televize (z regionů ČR), Slovak sport 2 
(vysílání naopak ukončila). 

* Pokud máte patřičně vybavenou televizi či set top box, 
můžete zkusit naladit tohle vysílání ve formátu MPEG-4. 
Nemáte-li, a přesto naladíte, půjde vám jen zvuk. Dětský 
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program ČT:D funguje vždy i s obrazem; v naší obci ho 
zkuste naladit na kanálech 30, 45, 47 nebo 59.  

                                                   Robert Zeman, Dipl. um. 

Tradiční myslivecká poslední leč. 
 
    Myslivci, jak už bývá tradicí, uspořádali po prosincovém 
hlavním honu poslední leč. Stalo se tak 12. prosince             
v kulturním domě. Myslivci i s manželkami se sešli v pěkně 
vyzdobeném sálu v 17 hodin k slavnostní večeři, která 
sestávala z bažantí polévky a svíčkové ze zvěřiny.               
K přípitku po sborovém: "Lovu zdar" posloužilo víno, 
kterým se myslivci mohli navzájem pochlubit a uctít (tzv. 
vycajchnovat). Žádný z přítomných myslivců nemusel být 
potrestán za prohřešek, že by připíjel pravou rukou. Ještě 
do příchodu nemyslivecké veřejnosti stihli myslivci pasovat 
na řádného a plnoprávného myslivce mladého člena 
našeho spolku Drbolu Ladika a vyhlásit "krále honu", 
kterým se po právu 
stal Mazůrek Jožka. 
Po právu proto, že 
ulovil, mimo jiné, i 
krásného lišáka. 
Oběma, myslím tím 
Drbolovi a 
Mazůrkovi, nikoliv 
lišákovi, vzdali 
ostatní myslivci 
patřičný hold. 
    A to už na pódium nastoupila osvědčená kapela 
"Vonička" a sál se začal plnit příznivci myslivosti a dobrých 
mysliveckých specialit. Rozhodně nemohli být zklamáni, 
protože jídla opět připravil profík Miloš Dohnálek řečený 
"Bobr". Vedle již zmíněné polévky a svíčkové byl k mání 
také zvěřinový guláš. Kdo se po nacpání mohl ještě hýbat, 
zatančil si při "Voničce". Průběžně byly prodávány losy do 
tomboly a k půlnoci byly vylosovány nejatraktivnější ceny 
tj. zvěřina. Tu nejžádanější, srnku, si odnesli Gáborovi. 
    Podle návštěvnosti a ohlasů lze hodnotit poslední leč 
příznivě a je možno předpokládat, že tomu tak bude i letos. 
Myslivci mají jen jedno přání a to, aby se zlepšily stavy 
drobné zvěře. Přes veškerou péči se to však nedaří. 
Zůstávají však nadále optimisty, doufejme, že ne 
nemístnými.                                                                 (JP) 
 

Seriál o bylinkách a zdraví – 11. díl 
   
   Levanduli vídám v mnoha zahrádkách ve Starovičkách. 
Ale není to jen okrasný voňavý keříček, je to velmi užitečná 
rostlinka. Nejraději ji mám jako přísadu ve škrobu či aviváži 
na prádlo. Pytlíček s květy levandule provoní celou skříň a 
odeženou moly. I čaj z levandule je příjemný a chutný.   
     Levandule je jednou z rostlin uctívaných během letního 
slunovratu. Vypráví se o ní, že přináší radost, vnitřní klid a 
zdraví. Je vhodnou bylinou pro meditaci. Projasňuje a 
pročišťuje mysl. Také 
podporuje intelekt a logické 
myšlení. A navíc prý vůně 
levandule přitahuje druhé 
pohlaví – takže pokud 
chcete být obletovány, 
prokládejte levanduli mezi 
svoje prádlo, pořiďte si 
levandulový olej do 
aromalampy a koupejte se v levanduli. Budete se pak cítit 
veselé, smyslné a krásné a právě tím si zaručeně získáte 
obdiv a lásku vašeho vyvoleného. 

     Již ve 13. a 14. století bylo pozorováno, že lidé, jejichž 
rukavičky byly silně naimpregnovány levandulovým 
olejem, byli odolní proti morové nákaze. V té chvíli se také 
rozmohlo používání levandulových parfémů. Dnes již 
víme, že levandule má silné dezinfekční účinky, působí 
proti virům, bakteriím i kožním plísním a podporuje hojení. 
Také odpuzuje veškerý obtížný hmyz. 
     Jméno levandule pochází z latinského slova “lavare” – 
koupat se a vypovídá o tom, že byla a stále je, velmi často 
používána jako koupelová přísada. Nálezy ze starého 
Řecka, Říma i Kartága dokládají, že v místních lázních se 
lidé velmi často koupali právě v levanduli. Koupele v 
levanduli mají totiž výrazný posilující, osvěžující a 
uklidňující účinek. Pomáhají při fyzické i psychické 
vyčerpanosti, odstraňují stres, neklid, úzkost, zmírňují 
depresi a bolesti hlavy. Dobře působí na osoby s nízkým 
krevním tlakem a lidi trpící závratěmi. Mimochodem 
levandule nevoní právě lidem, kteří mají nízký krevní tlak. 
Levandulová koupel nesmí být příliš horká. Použití 
levandule v jakékoli formě zlepšuje usínání, působí proti 
nespavosti a přivolává hezké sny. Levandulové polštářky 
jsou dobrým pomocníkem v dětských postýlkách i 
ložnicích. Levandule se samozřejmě používá i vnitřně ve 
formě nálevů, alkoholových výluhů či bylinných tinktur. 
Kromě zklidnění nervů pomáhá při návalech do hlavy, 
třesavce, stresu, hysterii a migréně, poruchách trávení, 
nevolnosti, nadýmání, má zmenšovat problémy s 
bolestivou menstruací a pomáhá při žaludečních či 
střevních kolikách. Použít ji lze i při nemocech z 
nachlazení, zánětech průdušek, chřipce a oteklých 
mandlích. Užívání levandule má také vliv na snižování 
teploty. Zevně se levandule používá ve formě mastí, 
obkladů a nejrůznějších výluhů. Kosmetický průmysl ji 
využívá pro výrobky k tonizaci pleti. Vhodná je i k ošetření 
ran, jako ústní voda při zánětu dásní a bolesti zubů, ale 
také ke zmírnění bolestí pohybového aparátu. 
Levandulovým olejem, octem či lihem je možné potírat 
bolestivé svaly, klouby zasažené revmatem či dnou, 
uskřípnuté nervy a končetiny postižené křečí. Levandulový 
olej je dobrý také jako první pomoc při popálení například 
na rukou při vaření. Rychlá aplikace tohoto oleje na 
popáleninu pomůže od bolesti. 
     Levandule při vyšších dávkách omamuje. Není vhodná 
při vyšším krevním tlaku a v těhotenství. 
Způsob sběru 
     Květ i nať levandule se sbírají v polovině kvetení dle 
podmínek v červenci až srpnu ostrými nůžkami.  Stříháme 
rozkvetlá kvítka až u dřevnaté části  rostliny. Levanduli 
necháme sušit v průvanu a ve stínu zavěšené ve svazcích. 
Chráníme před vlhkem a světlem. 
Čaj 
     1-2 kávové lžičky květu levandule se přelijí horkou 
vodou, 10 minut luhovat, vhodné pít před spaním. Mě 
pomohl při zahlenění dýchacích cest a také při bolesti 
žlučníku.   
Víno 
     Bohužel neznáme přesné dávky, které lze použít k jeho 
přípravě. Píše jen tolik, že váček s květem levandule 
vložíme do vína a toto víno pak pijeme, kolik a jak dlouho 
váček necháme ve víně se neví. Další receptura je od 
Mathioliho a je taková, že květ levandule vaříme přímo ve 
víně. Víno má posilovat paměť u starších osob. 
Levandulová voňavka našich prababiček 
     Potřebujeme hrst květu levandule, 100 gramů čistého 
lihu, vhodnou nádobu, týden času. Do vhodné nádoby 
vhodíme jednu hrst květů levandule a zalijeme lihem. 
Necháme asi týden odstát a pak přecedíme a přelijeme 
do lahviček. 
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Levandulový olej 
    Levandulový olej si můžeme udělat několika způsoby. 
Nejrychlejší je teplá metoda. Potřebujeme na ní čtvrt kila 
čerstvé levandule a tři sklenice oleje. Ten může být olivový, 
slunečnicový, jojobový nebo mandlový. Řepkový se 
nehodí z důvodu svého zápachu. Do hrnce s dvojitým 
dnem dáme levanduli, olej a vše uvedeme opatrně do 
varu. Ve chvíli, kdy olej dosáhne teploty sta stupňů 
stáhneme oheň tak, aby ji již jen udržoval. Vše necháme 
klidně vřít tři hodiny. Po uplynutí této doby necháme vše 
vychladnout, přecedíme, pečlivě vymačkáme poslední 
kapky z levandule, ještě jednou přecedíme přes gázu a 
přelijeme do tmavé lahvičky. Trvanlivost takto 
vyrobeného levandulového oleje je přibližně tři čtvrtě roku. 
Pomalejší, ale také velmi jednoduchá výroba je na 
studeno. Počet surovin bude záviset na tom, jakou 
sklenici použijeme.  Levanduli napěchujeme do nádoby – 
pozor musí být absolutně suchá. Pak vše zalijeme 
vybraným olejem. Sklenici pak uzavřeme, umístíme na 
slunečné místo a necháme bylinu louhovat. Sice stačí dva 
týdny, ale opravdu dobrý efekt je přibližně po měsíci a půl. 
Po uplynutí této doby levandulový olej slijeme, přecedíme, 
vymačkáme a naplníme jím temnou uzavíratelnou láhev. 
Posilující a omlazující koupelxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
     Připravíme si květ levandule, list rozmarýny, nať 
mateřídoušky a květ heřmánku, vše po 30g. Celé množství 
krátce svaříme se 3 litry vody a necháme 15 minut odstát. 
Poté přecedíme a vlijeme do připravené lázně. Koupele 
mají být jen příjemně teplé a nemají trvat déle než 15-20 
minut. Po koupeli je vhodné se neutírat, ale pouze se 
zabalit do osušky a zůstat v posteli podle možnosti půl až 
jednu hodinu. Nejlepší je brát koupele na noc.           (HM) 
 

Seriál pro chovatele 
 
Vážení chovatelé, 
   v dnešním dílu našeho chovatelského 
seriálu opět navážeme na ten minulý, ve 
kterém jsme se začali zabývat infekční 
peritonitidou koček. Budeme 
pokračovat patogenezí a úvodem do 

symptomatologie. 
   Patogeneze – FIPV proniká do organizmu sliznicemi 
horních cest dýchacích a dutinou ústní. K primární 
replikaci viru infekční peritonitidy koček (FIPV) dochází v 
epitelu mandlí a tenkého střeva. Již od 2. dne po infekci, 
většinou však mezi 2. – 14. dnem se virus šíří do 
vnějšího prostředí hltanovým, resp. ústním sekretem a 
trusem. V této době ale většinou nejsou ještě 
pozorovány žádné klinické příznaky onemocnění. 
Pokud jsou kočky v dobrém zdravotním a výživném stavu, 
existuje možnost, že lokální slizniční imunita a posléze 
imunitní odpověď jsou schopny chránit takové jedince před 
infekcí. Na úplném rozvinutí infekce  a propuknutí nemoci 
se často spolupodílí špatný zdravotní a výživný stav 
zvířete, dále pak stres, případně jiné, často i latentně 
probíhající choroby. V podstatě rozeznáváme dvě formy 
onemocnění. 
• Efuzivní forma (tzv. „vlhká forma“, efuzivní 

peritonitida a pleuritida). Peritoneum-pobřišnice                           
a pleura-pohrudnice jsou pokryty fibrinovým 
výpotkem (exsudátem) a to zejména v oblasti jater    
a sleziny. Později se mezi jednotlivými orgány mohou 
vytvářet fibrinové adheze. V případech efuze v dutině 
hrudní je podobný fibrinózní exsudát na pleuře a na 
perikardu. 

• Neefuzivní forma (tzv. „suchá forma“, 
pyogranulomatózní hepatitida, lienitida a nefritida). 
Nezřídka dochází k postižení i dalších orgánů – plic, 

očí a CNS. Při této formě onemocnění dochází 
k částečnému zachování celkové imunitní odpovědi a 
průběh nemoci se tím poněkud zpomaluje.                        
U některých pacientů lze diagnostikovat obě formy 
současně, ale vyvinuté pouze do určité míry.  Na 
rozvoj onemocnění mají vliv: konkrétní kmen FIPV, 
forma a délka expozice, dále pak stáří pacienta a jeho 
zdravotní stav.  

   Inkubační doba je velmi dlouhá a představuje většinou 
několik týdnů až měsíců. 
   Symptomatologie – klinické příznaky se mohou 
projevit náhle, což je prognosticky nepříznivé. 
Většinou  je interval mezi nástupem projevů nemoci a 
úhynem zvířete 3 – 6 týdnů, zřídka až 6 měsíců i déle. 
Tento delší interval se vztahuje zejména na kočky pouze 
s očními komplikacemi. Neefuzivní forma FIP je obecně 
pomalejší, zatímco efuzivní forma probíhá velmi 
dynamicky. Ve 39 % dochází k vývoji efuzivní formy,       
ve  25 % neefuzivní formy a v 36 % se jedná o formu 
smíšenou. 
   Tímto krátkým úvodem do symptomatologie infekční 
peritonitidy koček dnešní díl, Vážení chovatelé, ukončíme 
a pokračovat budeme opět cca za dva měsíce. Děkuji Vám 
za pozornost, kterou naší chovatelské rubrice věnujete a 
těším se na shledanou příště. 
                                                         MVDr. Jiří Svobodný  
 

Zdravá strava X sportovní výživa 
    

   Ať chceme nebo ne, tak to, jak se stravujeme, ovlivňuje 
mnoho věcí počínaje vzhledem, přes nadváhu až dokonce 
po psychické problémy, a proto je dobré svému tělu 
porozumět a vyvarovat se tak těmto nepříjemnostem. 
V dnešní době je zdravá výživa velký boom a určitě se 
s tímto pojmem většina lidí už setkala.  Já bych dneska 
nakousl problematiku zdravé výživy a taky bych se chtěl 
zaměřit na stravu, které rozumím více a kterou již celkem 
dlouhou dobu praktikuji, a sice výživu sportovců. 
Vždy když se člověk rozhodne pro nějakou změnu 
v životě, kteroužto změna jídelníčku je, je dobré si ujasnit, 
za jakým účelem to dělá a podle toho si jít za tímto svým 
cílem. Nejčastější je samozřejmě vidina dokonalého těla, 
k němuž je potřeba „něco shodit“. Pojďme se teda podívat 
na to, jak toho docílit a uvidíte, že zase taková věda to 
není. 
      Nejdříve pro nesportovce. Základem všeho je hlídat si 
příjem sacharidů, bílkovin a tuků. Tento příjem se bude 
odvíjet od vaší současné váhy a bude to vypadat nějak 
takhle – denní příjem těchto živin: 3-5 g sacharidů na 1kg 
tělesné váhy, 1-1,5 g bílkovin na 1kg tělesné váhy a          
0,5-0,8 g tuku na 1kg vaší váhy. Přičemž sacharidy je třeba 
získávat ve formě těch složitých, což v praxi znamená – 
rýže, brambory, těstoviny (nejlépe z celozrnné mouky) a 
celozrnné pečivo (hlavně ne bílé rohlíky a pečivo z bílé 
mouky!), u bílkovin je to pak hlavně maso, ryby, ale 
nesmíme opomenout třeba luštěniny, no a tuky pak ve 
formě omega 3 a omega 6 mastných kyselin, jejichž 
zdrojem jsou třeba oříšky, nebo rostlinné 
oleje.xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
     Takže příklad – vážím-li 70 kg, mělo by být mít cílem 
sníst za den 210 g sacharidů, 85 g bílkovin a asi 50 g tuku.  
Pokud tady tyhle příjmy podpořím dostatečným množstvím 
ovoce a zeleniny, můžu očekávat příjemné výsledky.  
Je dobré si ale uvědomit, že každý jsme jiný, a proto co 
sedí jednomu, nemusí sedět druhému, tohle je pouze 
orientační a je dobré si to podle potřeb upravovat.  
Jak to bude vypadat u sportujícího jedince – tak na to se 
podíváme teď. xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
     Rozdíl bude v tom, o kolik víc těch základních živin do 
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sebe za den musím dostat. Je to logické – to co vydám při 
sportu, musím zase přijmout zpátky. Pokud bude výdej 
vyšší než příjem budu hubnout, pokud bude výdej nižší 
než příjem, budu nabírat.xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx  
U sportovců (třeba běžců) by to tedy potom vypadalo asi 
takhle – 7-10 g sachrů, 1,5-2 g bílkovin a 0,8-1 g tuků na 
kilogram tělesné váhy. A zase je třeba navýšit i příjem 
vitamínů – tedy ovoce a zeleniny. xxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
     No a tohle je celá věda. Když bych to měl shrnout úplně 
od začátku – nejdřív si ujasním cíl, pak si sepíšu, kolik toho 
mám sníst, no a pak se to snažím dodržovat tak dlouho, 
jak to jde, nejlépe napořád. Výsledky přijdou, je jenom na 
každém člověku, jestli přijdou dříve či později.  
     Úplně na závěr bych rád dodal, že nejsem žádný 
výživový specialista a že výživu beru jako koníček, takže 
je docela možné, že se mnoho z vás bude potýkat s trochu 
rozdílnými informacemi, ale to je dle mého názoru velice 
dobré, protože pak si o tom může udělat člověk obrázek 
sám a naučí se v tom, jak se říká, chodit.  
                                                               David Poláček ml. 
 

Vánoční šachový turnaj 
 
   Letos stejně jako každý rok na Štěpána se sešla parta 
příznivců šachu k tomu, aby soutěžila, nebo spíš užila 
si  vánoční atmosféry a zároveň si zahrála tuto královskou 
hru. Ke každoročním hráčům jako je Vlastík Mazůrek, 
Laďa Kostrhoun, Dušan Buchta, Pavel Lang, Vojta Buchta 
se přidal Ondra Mazůrek, David Sedláček a Pavel Ovísek. 
Jako každý rok byl turnaj velice vyrovnaný a všechny 
partie byly plné zvratů. Na prvním místě se s obrovskou 
dávkou štěstí umístil Pavel Lang, druhý Vlastik Mazůrek a 
třetí Ondra Mazůrek. Děkujeme všem za účast a skvělou 
náladu. Doufáme, že tato tradice Štěpánského turnaje se 
zachová co nejdéle a na další ročník vás srdečně zveme 
ke hře. Ti, co hrát neumí, můžou alespoň poradit.                                    
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxPavel Lang 
 

Ohlédnutí za Vánočním turnajem 
 v pingpongu 

          Dne 27. 12. se jako každý rok setkali příznivci 
pingpongu v kulturním domě, aby mohli poměřit síly za 
pingpongovým stolem, sdělit si zážitky z Vánoc, či už 
předběžně oslavovat příchod nového roku.xxxxxxxxxxx 
     Nikdo moc nevěděl, jak to bude letos s účastí, a tak si 
všichni před začátkem turnaje mohli oddechnout, jelikož 
v tabulce bylo celkem 17 jmen.xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
     Bylo něco po desáté hodině a turnaj mohl začít. 
Hrálo se klasicky, tím nejférovějším a nejdelším možným 
způsobem, který existuje, a sice každý s každým.  
Kdo je dobrý v matematice si spočítá, že se odehrálo 
celkem 272 zápasů, které ale díky celkem třem stolům 
k dispozici nezabraly tak dlouho, jak si může člověk 
myslet. Dost už ale nepodstatností, pojďme se podívat na 
letošní vítěze.xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
     Na prvním místě se umístil David Poláček mladší, který 
porazil všechny soupeře bez výjimky a domů si tak odnesl 
(už potřetí za sebou) Putovní pohár starosty obce a pohár 
pro vítěze turnaje. Měly jsme možnost si s Davidem              
o turnaji pohovořit a řekl nám, že je nesmírně rád, že se 
mu povedlo získat Putovní pohár 3x za sebou, a že děkuje 
všem zúčastněným a doufá, že se turnaj bude těšit 
přinejmenším stejně hojné a kvalitní účasti i další roky. 
Skvělé druhé místo obsadil, pohár získal (a následně i 
naplnil) David Sedláček, který vyhrál téměř každé utkání, 
utekl mu pouze zápas s Davidem Poláčkem a to tak, že 
velmi, ale opravdu velmi těsně. David obsadil 2. místo už 
po několikáté a se svým výkonem může být spokojený.  

No a třetí místo organizátoři museli, ale také chtěli - 
protože si ho zasloužil – dát Michalu Lízalovi z Horních 
Bojanovic, který vyhrál čtrnáct ze šestnácti utkání, a díky 
kterému nezůstali hornobojanovští zahanbeni.       
xxxOrganizátoři akce by tímto chtěli všem přespolním 
účastníkům poděkovat a doufají, že příští rok opět 
nezklamou a dojedou ukázat, kolik toho natrénovali.  
Velké díky patří ovšem také trojici – David Sedláček, Laďa 
Popovský a David Poláček, kteří si letos (respektive loni) 
vzali pořádání a zařizování turnaje za své. Úkolu se zhostili 
jak nejlépe mohli.xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
     Na závěr děkují organizátoři akce všem hráčům za 
účast a nejen jim přejí hodně zdaru v roce 2016 a ať se ve 
zdraví opět potkají v kulturním domě na dalším 
pingpongovém turnaji.  
                Redakce ve spolupráci s Davidem Poláčkem ml.  
 

Atletika 

      Tak nám začala halová sezóna, ve které jde převážně 
o to splnit si můj sen a dostat se na olympiádu. Limit je     
815 cm. Jenže ten jsem skočil už minulý rok, proto mi teď  
stačí jen 795 cm, tzn. mírnější limit.  
Výsledky: Dne 23. 1. 2016 mistrovství Karlovarského kraje 
dálka s výkonem 782 cm 1. místo + 60M s časem 7,21.     
6. místo; dne 30. 1. 2016 mezinárodní mítink dálka                
s výkonem 777 cm 1. místo; dne 6. 2. 2016 přebory Prahy 
dálka s výkonem 793 cm 1. místo.  
     Dne 6. 2. 2016 za mě maminka přebrala cenu okresu 
Břeclav a to v kategorii Osobnost roku 2015. Dále mě čeká 
17. 2. 2016 mítink ve Stockholmu, dne 20.2.2016 
Glasgow,  pak MČR v Ostravě koncem února, dále                 
5 .3. 2016 mítink v Jablonci nad Nisou a poté HME                   
v Portlandu.                                                   Radek Juška 
Pozn. redakce: Na halovém MČR dne 27.2.2016 skočil Radek 

801 cm  a nominoval se na olympiádu do Ria. 

Společenská rubrika 

V měsíci lednu oslavila významné životní jubileum: 
paní Štěpánka Janoušková – 70. narozeniny. 
V měsíci únoru oslavili významné životní jubileum: 
pan Jan Procházka – 50. narozeniny, 
paní Anna Dubcová – 90. narozeniny, 
pan Miroslav Poláček – 70. narozeniny. 
 
Blahopřejeme rodičům:                         
Dne 16. 1. 2016 se narodil Jiří Drdlík. 
Rodiče: 
Lucie Halmová, Starovičky 30 
a Jiří Drdlík, Starovičky 30. 
 
Dne 12. 2. 2016 se narodila Rozálie Cichrová,  
Rodiče: 
Martina Cichrová, Starovičky 295 
a Petr Cichra, Starovičky 295. 
 
Rozloučili jsme se:  
Listopad 2015 – paní Jana Winterová, č.p. 243 
Únor 2016 – Anna Dubcová, č.p. 16. 
 
Vybraná data z evidence obyvatel k 31. 12. 2015 
Stav obyvatel v obci Starovičky je 830 občanů, 
v roce 2015 se narodily 4 děti, 
přistěhovalo se 18 nových občanů, 
odstěhovalo se 25 občanů a zemřeli 2 občané.       (HK) 
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Jarní úklid naší přírody 
     V minulém roce jsme poprvé 
uspořádali úklid přírody v okolí 
Staroviček. A díky tomu se 
přesvědčili, že tato akce má 
smysl a je velice důležitá! Vždyť 
ve 20 lidech, z toho byla 
polovina dětí, jsme posbírali 
téměř 20 pytlů odpadků. A to 
jsme prošli opravdu jen 
nepatrnou část…  
     Pokud se nás letos sejde 
minimálně 25 dospělých osob, 
zvládneme uklidit všech                      
5 naplánovaných tras xxxxxxxx                       
v celkové délce cca 15 km. Dvě 
trasy budou náročnější, zde 
bude třeba více dospělé síly. Ale 
jsou i trasy, dalo by se říci 
„vycházkové“, kde pomůže 
jakákoliv „síla“.  
      Vezměte s sebou i děti, ať si 
uvědomí, co se dělat nemá! 
Rozdělíme se do skupin a dle 
jejich složení si rozdělíme trasy.  
     Přijďte se přesvědčit                
o nutnosti této akce! 
   

 Za kulturní komisi Pavlína Prátová 
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